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ادامه از صفحه اول
روزنامه آفتاب یزد دیروز با 
لحنی ن��رم از بیانیه خوانی جهانگیری انتقاد کرد و 
ب��ا بیان اینکه »آقای معاون اول به جای آنکه بداهه 
سخن بگوید از روی یک نوشته نطق کرد« نوشت: 
»دست راست روحانی هم تغییر تاکتیک داده بود... 
اسحاق جهانگیری مشخصا تلاش می کرد به تبعیت 
از رئیسش گزارش کار بدهد تا زمان خود را صرف 
پاسخ به ادعاها کند. او به نظر می رسید در اقدامی 
هماهنگ شده سعی می کرد در حاشیه قرار گیرد 
و حسن روحانی در مرکز توجه باشد. این تکنیک 
ح��اوی یک نکته مهم بود؛ اس��حاق در هماهنگی 

کامل با حسن روحانی است«.
اما چرا توفان جهانگیری در مناظره دوم خوابید؟
به نظر می رس��د پس از درخش��یدن اس��حاق 
جهانگیری از نظر رس��انه های متعدد حامی دولت 
در مناظ��ره اول، ی��ک نگرانی ج��دی در اردوگاه 
دولت مبنی بر تغییر شیفت پایگاه رای روحانی به 
جهانگیری به وجود آمده و همین امر باعث شده در 
مناظره دوم این حس��ن روحانی باشد که بی محابا 
حمله کند؛ به ربنای ش��جریان متوسل می شود و 
به شهر زیرزمینی موشکی می تازد تا از این رهگذر 
آرایی حاصل ش��ود و از س��وی دیگر جهانگیری با 
نرمشی قابل توجه نس��بت به مناظره اول تنها به 
دفاع از عملکرد دولت بسنده می کند. علی صوفی، 
وزیر تعاون اصلاح��ات در نقد عملکرد روحانی در 
مناظره اول نوش��ته اس��ت: »در مناظره قبل آقاي 
روحاني فقط به ایرادات پاسخ مي داد، چنین چیزي 
کم��ي او را در موض��ع انفعال قرار م��ي داد.« و این 
تاکتیک کارساز نبود و نمی توانست موجی ایجاد و 
هواداران وی را راضی کند به طوری که محمدرضا 
خاتمی روز گذشته در روزنامه اعتماد نوشت: »شاید 
آقای��ان روحاني و جهانگیري بی��ش از حد نجابت 

کردند و واقعیت هایي را که به ارث برده بودند هنوز 
نگفته اند«. خاتمی در توجی��ه این ضعف روحانی 
همان حربه آقای مشاور را به کار برد: »آقاي روحاني 
و جهانگی��ري با این حرف ه��ا نمي خواهند یأس و 
س��رخوردگي را براي ایرانیان مشدد کنند که اگر 
این حرف ها زده مي شد چه بسا نامزدهاي اصولگرا 
در مطرح کردن شعارهاي بي پشتوانه کمي ملاحظه 
مي کردند.« اما واقعیت آن اس��ت که دست دولت 
چنان خالی است که همچنان به احمدی نژاد هراسی 

امید دارد.
روزنامه اعتماد که ف��ردای مناظره اول بیش از 
10 یادداش��ت در تمجید عملکرد زوج پوشش��ی 
دولت منتش��ر کرده بود، فردای مناظره دوم، آنقدر 
دس��تش خالی بود ک��ه تلاش کرد ب��ه نوعی آرام 
بودن روحانی را توجیه کن��د و دلخوری خود را با 
این جمله که »جهانگی��ري هم  که دیروز ترجیح 
داد همچون مناظره قبلي نباشد« بروز دهد. اعتماد 
حتی هاش��مي طبا را دیگر کاندی��داي اصولگرا)!( 
توصیف کرد که »شهادت داد در 4 سال اخیر این 
دولت با بیشترین حمله ها مواجه بوده است.« البته 
در ای��ن میان گل به خودی جهانگیری در تایید و 
توجیه ماج��رای دختر وزی��ر آموزش وپرورش هم 

بی تاثیر نبود.
در روزنامه ش��رق ه��م وضع مش��ابهی برقرار 
بود؛ س��رمقاله نویس روزنامه شرق بی آنکه به اصل 
مناظره ه��ا بپردازد از آرزوی اصولگرایان نوش��ت و 
اعت��راف ک��رد: »جهانگیري پی��ش از آنکه مقامي 
امنیتي- سیاس��ي باشد کارش��ناس و تئوریسین 
اقتصادي اس��ت. اصولگرایان از طریق رس��انه ها و 
نامزده��ای خود طالب 2 خواس��ته اند؛ تفرقه بین 
جهانگیری و روحانی و در صورت شکست، شکست 
به دس��ت جهانگیری. پیروزی جهانگیری اگرچه 
پیروزی است اما در بطن خود شکست نهفته دارد«.

اصلاح طلب��ان اکن��ون بای��د از معادله پیچیده 
روحانی و زوج پوشش��ی اش رف��ع ابهام کنند. این 
نگرانی در یادداشت ها و تحلیل های آنان موج می زند 
که در نهایت چه کس��ی در صحن��ه خواهد ماند؟! 
ظهور و ب��روز جهانگیری چنان برای اصلاح طلبان 
تبدیل به »موضوع« ش��ده اس��ت که روز گذشته 
روزنام��ه آرمان امروز در مقدمه مصاحبه با اش��رف 
بروجردی نوشت: »جهانگیری که در کنار روحانی 
در انتخابات حضور پیدا کرده، از ابتدا هم قرار بود به 
نفع روحانی کنار بکشد اما نخستین دور مناظره ها 
باعث شد محبوبیت جهانگیری بشدت افزایش پیدا 
کند. انتقال محبوبیت جهانگیری به روحانی بحث 
مهمی اس��ت که باید پیش از انصراف جهانگیری 
رخ دهد«. در پاسخ به این سوال هرچند بروجردی 
گفته »از محبوبیت آقای روحانی کاس��ته نش��ده 
اس��ت« اما اذعان می کند »در نظرس��نجی ها رأی 
آقای روحانی ریزش��ی نداشته اس��ت اما رأی آقای 

جهانگیری بالا رفته است«.
غلامعباس توس��لی نیز در یادداشتی به همین 
موضوع اشاره کرده و می نویسد: »کاندیدای مذکور 
]اس��حاق جهانگیری[ قبل از اینکه زمان از دست 
برود باید قواعد بازی را رعایت کند و به نفع روحانی 
کنار برود، در این صورت انتخاب برای مردم ساده تر 

خواهد شد«.
اما به نظر می رسد ماندن یا انصراف جهانگیری 
بازی دوس��ر باخت روحانی باشد. اگر جهانگیری 
بماند مدیریت سبد رای روحانی برای آنان دشوار 
می ش��ود؛ اگر انص��راف دهد این گمان��ه تقویت 
می شود که ]به تعبیر حس��ین دهباشی، سازنده 
فیلم تبلیغاتی روحانی در سال 92[ همه چیز یک 
بازی برای کسب رای بوده است و حتی اگر روحانی 
پیروز انتخابات ش��ود با دوپینگ جهانگیری و یار 

قرضی پیروز شده است!

ادامه از صفحه اول
 ... ب��رای چندین میلیون 
متقاضی مسکن مهر که 4 سال است عایدی شان از 
سرپناه تقریبا هیچ است و برای بازاریان و مغازه دارانی 

که هر روز به ورشکس��تگی نزدیک می شوند، برای 
زوج جوانی که ماه ها و گاه س��ال ها در صف دریافت 
وام ازدواج اند برای پدری که برای تهیه جهاز آبرومند 
برای دختر دم بختش برای چند میلیون وام به اینجا 

و آنج��ا می زند و البته ب��رای معدنکارانی که ماه ها 
حقوق نگرفته بودند و حالا در اعماق زمین با خاک، 
دهان شان خرد شده است، این 200 میلیون ها که 

هیچ، یک دهم آن هم مبلغ قابل توجهی است.

گزارش امروز

یادداشت امروز

روحانی کلیدواژه نداشت

نمای دولت کاسب در مناظره دوم

رئیس اتحادی��ه صادرکنندگان و واردکنندگان 
اس��تان مرکزی با بیان اینکه کمت��ر از 10 درصد 
قان��ون رفع موانع تولید اجرا ش��ده اس��ت، گفت: 
ال س��ی های ایران در بانک های جهان مورد تایید 
نیست. به گزارش تس��نیم از اراک، مصطفی آمره 
در جلس��ه بررس��ی ایرادات قانون رفع موانع تولید 
که در استانداری استان مرکزی برگزار شد با اشاره 
به اصلاح این قانون اظهار داشت: مشکل واحدهای 
تولیدی عدم تولید محصول رقابتی است که اگر قرار 
بر اصلاح قانون رفع موانع تولید باشد باید در راستای 
ارتقای کیفیت محصولات، واحدهای تولیدکننده 
حمایت شوند و توجه ویژه ای به آنها شود. وی افزود: 
قان��ون رفع موانع تولید به  رغ��م ابهاماتی که در آن 
دیده می شود، نکات خوبی را هم دارد که از جمله 
آنها می توان به پرداختن به شرکت های دانش بنیان 
و همچنین تولید رقابتی اش��اره کرد و نکته بسیار 
مثبت آن بحث ش��فافیت مالی دولت اس��ت که با 
وجود آن بخشی از مشکلات بخش خصوصی هم 
برطرف می شود. رئیس گمرکات استان مرکزی هم 
با اش��اره به قانون رفع موان��ع تولید گفت: در ماده 
38 این قانون م��واردی درباره گمرک آمده که در 
اجرای آن مش��کلی متصور نیست و در بحث ماده 
38 این قانون، گمرک به صورت پیش��رو نسبت به 
سایر دستگاه ها عمل کرده است. مهدی میراشرفی 
تصری��ح کرد: در بحث اجرای پنجره واحد تجاری، 

برخ��ی س��ازمان های اداری درب��اره اینکه گمرک 
مسؤول اجرای پنجره واحد باشد کم کاری می کنند. 

تنها کمتر از 10 درصد قانون رفع موانع تولید  ■
اجرا شده است

رئی��س اتحادیه صادرکنن��دگان و واردکنندگان 
اس��تان مرکزی در این جلس��ه با اش��اره ب��ه قانون 
رف��ع موانع تولید گفت: جامعیت ای��ن قانون از نظر 
کارشناسان مورد تایید نیست و هیچ گامی هم برای 
اجرای این قانون برداش��ته نشده و تنها کمتر از 10 

درص��د از آن اجرایی ش��ده و دولت ه��م در این باره 
بحث مشکلات مالی و بار مالی را مطرح کرده است. 
نجف��ی زاده بیان ک��رد: توزیع ناعادلان��ه و نابخردانه 
تسهیلات سبب ایجاد وضع موجود شده، از طرفی هم 
برجام تا حدودی مزید بر این شرایط شده، صنعتگران 
تا حدودی امیدوار شده بودند اما ال.سی های ایران در 

بانک های جهان مورد تایید نیست. 
قانون رفع موانع تولید؛ چوبی لای چرخ تولید ■

دبی��ر انجمن دامداران اس��تان مرک��زی نیز با 

اش��اره به قانون رفع موانع تولید گفت: این قانونی 
که برای رفع موانع تولید در نظر گرفته شده بیشتر 
چوب لای چرخ تولید می گذارد و این قوانین برای 
تولیدکنندگان دست و پاگیر است و هیچ مساعدتی 
برای آنها ندارد. مسلمی ادامه داد: شاید آمارهایی به 
مجلس ارائه ش��ده و گفته شده است که این موانع 
برطرف شده اما در واقع این طور نیست و این قوانین 
سبب شده طرحی که دولت آغاز کرده است کمکی 
به تولیدکنندگان نداشته باشد. رئیس اتاق اصناف 
اس��تان مرکزی هم با اش��اره به ای��ن قانون گفت: 
بخشنامه  هایی صادر ش��ده که گریبانگیر صنعت 
شده است. بخشنامه ای از س��وی سازمان صنعت، 
معدن و تجارت برای صدور پروانه ارس��ال شده که 
درست است گفته شده تسهیل صدور اما نه اینکه 
با هر شرایطی پروانه صادر شود. جمشید زند عنوان 
کرد: بخشی از این قانون هم مربوط به شهرداری ها 
می ش��ود که ماده 59 آن که درباره عوارض اس��ت 
نیاز به شفافیت دارد. نایب رئیس اتاق بازرگانی استان 
مرکزی هم با اشاره به قانون رفع موانع تولید گفت: 
لازم است ابتدا عارضه یابی کامل و جامعی با کمک 
همه تشکل های موجود و به صورت جامع و مدون 
انجام ش��ود. محمدرضا مهدی نیا افزود: همچنین 
رفرنس ه��ای موجود م��ورد مطالعه ق��رار گیرد و 
پس از جمع بندی مش��کلات ی��ک پکیج کامل و 

کارشناسی شده ارائه شود. 

رئیس اتحادیه صادرکنندگان و واردکنندگان استان مرکزی:

السیایراندربانکهایجهانتأییدنمیشود
آذربایجان شرقی

رشدمنطقهآزادارس
سیمایاقتصادیاستانرامتحولکرده

نماین��ده مردم تبریز، آذرش��هر و اس��کو در 
مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: در زمینه هایی 
چ��ون کش��اورزی، تولیدات صنعت��ی و صنعت 
خودرو شاهد س��رمایه گذاری های بسیار خوبی 
هستیم و وظیفه داریم با برداشتن موانع موجود 
به موفقیت سرمایه گذاران ارس کمک بیشتری 
کنیم.  محمداسماعیل سعیدی تصریح کرد: رشد 
کمی و کیفی منطقه آزاد ارس در جهت توسعه 
اقتصادی استان قابل توجه و مشهود است و باعث 
تحول در سیمای اقتصادی آذربایجان شرقی شده 
است.  به گزارش روابط عمومی و امور بین الملل 
س��ازمان منطقه آزاد ارس، سعیدی در بازدید از 
ای��ن منطقه، عنوان کرد: رش��د کم��ی و کیفی 
منطقه آزاد ارس در س��ال های اخیر بسیار خوب 
بوده است و از نظر زیرساخت ها، سرمایه گذاری ها 
و تولید و اشتغال شاهد اقدامات مناسبی از سوی 
س��ازمان منطقه آزاد ارس هس��تیم. وی افزود: 
کارهای انجام گرفته در ارس به نفع اقتصاد استان 
اس��ت و باید قدردان مدیریت و کارکنان سازمان 
منطقه آزاد ارس باش��یم. سعیدی اظهار کرد: در 
زمینه هایی چون کشاورزی، تولیدات صنعتی و 
صنعت خودرو ش��اهد سرمایه گذاری های بسیار 
خوبی هس��تیم و وظیفه داریم با برداشتن موانع 
موجود به موفقیت س��رمایه گذاران ارس کمک 
بیشتری کنیم. وی درباره وضعیت شرکت آمیکو 
نیز گفت: این شرکت خودروهای استراتژیک در 
زمینه حمل ونقل جاده ای تولید می کند و فرسوده 
بودن حمل ونقل جاده ای کشور، لزوم حمایت های 
هر چه بیش��تر از این ش��رکت در زمینه فروش 
محصولات را مش��خص می کند. سعیدی تاکید 
کرد: آمیکو از جمله شرکت هایی است که می تواند 
محصولات خود را براحتی در س��طح کش��ور به 
فروش برساند و خودروهای تولیدی این شرکت 
به دلیل کیفیت ب��الا، قابلیت رقابت در بازارهای 
جهان��ی را نیز دارد. وی ادام��ه داد: قدم هایی که 
در منطقه آزاد ارس برای تولید MDF برداشته 
شده است، شایسته تحسین است و تبدیل شدن 
ارس به قطب تولید این محصول می تواند کشور 
را از واردات یک��ی از محصولات پرمصرف، نجات 
ده��د. دبی��ر اول کمیس��یون اجتماعی مجلس 
شورای اس��لامی تصریح کرد: سرمایه گذاری در 
این حوزه به طور قطع در آینده نزدیک از خروج 
ارز جلوگیری خواهد کرد و می توان با صادرات این 

محصول به ارزآوری نیز رسید. 

سرما۵۰۰۰هکتارازباغاتشاهرود
راخشکاند

نماینده مردم ش��اهرود و میامی در مجلس 
شورای اسلامی خواستار پرداخت خسارت وارده 
به باغات انگور شهرستان شاهرود بر اثر سرمازدگی 
شد و گفت: سرما 5 هزار هکتار از باغات شهرستان 
را خشکانده است. سیدحسن حسینی شاهرودی 
درباره جبران خس��ارت انگورکاران ش��اهرود بر 
اثر سرمازدگی ش��دید در زمستان اظهار داشت: 
متأس��فانه خس��ارات معوقه س��ال 94 پرداخت 
نش��ده و برای س��ال 95 نیز هن��وز هیچ اقدامی 
انجام نش��ده است. وی افزود: متأسفانه فاجعه ای 
که اتفاق افتاده این اس��ت که نه تنها محصولات 
س��رما را زده بلکه ریشه همه درختان نیز بر اثر 
سرمای شدید خشکیده و همه سرمایه کشاورزان 
شاهرودی از بین رفته است. حسینی شاهرودی 
در ادام��ه با تأکید بر اینکه دولت باید وارد میدان 
شده و به کش��اورزی که هیچ سرمایه ای برای او 
باقی نمانده کمک کند، خاطرنشان کرد: متأسفانه 
بیمه خس��ارت کشاورزان نیز مشمول این قاعده 
نمی ش��ود و تنه درخت را در نظر نمی گیرد بلکه 

بیمه صرفاً محصول را در نظر گرفته است. 

برگزاریگردهماییبزرگ
جهادگراناستانالبرز

رئیس بس��یج س��ازندگی اس��تان البرز از 
برگزاری گردهمایی بزرگ جهادگران اس��تان 
البرز در مصلای نماز جمعه خبر داد. به گزارش 
تس��نیم از کرج، س��رهنگ علی ترکاشوند در 
جمع خبرنگاران به مناسبت گردهمایی بزرگ 
جهادگران استان البرز با اشاره به اینکه در سال 
69 جهاد کش��اورزی و جهاد سازندگی با هم 
ادغام شدند، اظهار داش��ت: در مدیریت امروز 
اگر بخواهیم کارها به نتیجه خوب برسد باید از 
دولت به ملت واگذار شود. وی با بیان اینکه در 
س��ال 95 در استان البرز 750 کارگاه به همت 
بسیج سازندگی شکل گرفته است، ادامه داد: با 
راه اندازی این کارگاه ها نزدیک به 2 هزار و 500 
نفر شاغل شده اند. ترکاشوند با بیان اینکه سال 
گذش��ته 15 نمایشگاه اقتصاد مقاومتی جهت 
فروش محصولات تولیدی اس��تان برپا ش��د، 
اضافه کرد: سال گذشته 48 شورای اندیشه ورز 
در بسیج س��ازندگی تشکیل شد و 4 هزار نفر 

آموزش دیده اند. 

سمنان

آقای وزیر! بهداشت جامعه چه می شود؟ حس�ن روانش�ید*: اگر نگاهی گذرا ب��ه برنامه های 
پنجم برای رس��یدن به افق 1404 داش��ته باش��یم 
متوجه خواهیم ش��د ن��گاه به پیش��گیری به جای 
معالجه، مغموم واقع شده است! شاید وزیران بهداشت، 
درمان و آموزش پزش��کی هم گن��اه چندانی ندارند 
اما می توانس��تند برای اصلاح این نقیصه قدم پیش 
بگذارن��د تا حداقل هزینه های درم��ان کاهش یابد. 
منطقی است بگوییم شهرداری مسؤول جمع آوری 
و امحای زباله اس��ت اما اگر فرهنگ و بهداش��ت در 
جامعه تعمیم نیابد هیچ ارگانی دیگر قادر نخواهد بود 
نظم در بهداشت را نهادینه کند! بودجه دستگاه های 
دولتی برای رفع نواقص موجود در جامعه سال به سال 
افزایش می یابد اما این بدان معنا نیس��ت که هرچه 
اعتبارات افزون می شود مشکلات کاهش یابد. هرچه 

در این موضوع بی توجهی به آموزش ها کم می شود 
بی دقت��ی به رعایت بهداش��ت عموم��ی نیز کاهش 
می یابد. آنچه بیش از همه پیرامون مساله زباله مطرح 
و حائز اهمیت است نوع عفونی آن است که متأسفانه 
هنوز نتوانس��ته مدیریت ش��ود و سروسامان بگیرد 
که ش��اید یکی از دلایل آن نقص در قوانین موجود 
باش��د اما این امر باعث نمی شود وزارت بهداشت به 
این مس��اله مهم اهمیت چندانی نداده و اجازه دهد 
پسماندهای عفونی در اختیار سوءاستفاده کنندگان 
قرار گیرد که مس��لماً هزینه های بعدی آن به عهده 
بیت الم��ال خواهد بود. بارها پیرامون اینگونه زباله ها 

اطاله کلام ش��ده اس��ت اما گویا پنبه ه��ا در گوش 
مس��ؤولان جا خوش کرده و توجهی به این تذکرات 
نمی کنند. اگرچه بیمارستان های خصوصی و دولتی 
س��عی کرده اند اقدامات امح��ا را در خفا انجام دهند 
اما درمانگاه های س��ازمان تأمین اجتماعی اصفهان 
دراین باره س��هل انگاری را به سرحد کمال رسانده و 
کماکان ظروف این محموله ها را در معرض استفاده 
عموم ق��رار می دهند و درمانگاه را تعطیل می کنند! 
معلوم نیس��ت این محموله های عفونی توس��ط چه 
کسی و چه زمانی از اماکن عمومی برداشته و به کجا 
حمل می ش��ود! اگرچه وزیر بهداشت همچون دیگر 

اعضای کابین��ه در ماه های آخر دولت، بهار دل انگیز 
ایران را در س��فرهای رؤیایی می گذرانند! اما واقعیت 
این است که طرح توسعه بیمارستان کاشانی اصفهان 
در دولت دهم ش��روع و همچون صدها پروژه دیگر 
در مرحله سفت کاری متوقف شد و همانند مسکن 
مهر به حال خود رها ش��د تا اواخر کابینه یازدهم و 
دقیقه 90 با توجه به بدهی کلان بیمارس��تان ها به 
بخش خصوصی تکمیل شود تا به کام همین دولت 
افتتاح ش��ود؛ در نهایت ساختمانی بدون تجهیزات 
درمانی آماده می شود که هنوز رنگ هایش نخشکیده 
تا به وسیله این وزیر پرتلاش روبانش قیچی شود و به 
دیگر ساختمان های راکد و خاکستری غم گرفته این 

وزارتخانه در سراسر کشور بپیوندد!
*روزنامه نگار پیشکسوت
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@vatanemrooz

در شبکه های اجتماعی


